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Germania vrea
fuziunea organismelor
europene de
reglementare a
bãncilor ºi asigurãrilor

Sediul Autoritãþii Bancare Euro-
pene (EBA) ar trebui transferat de la
Londra la Frankfurt, având în vedere
cã Marea Britanie va ieºi din Uniu-
nea Europeanã (Brexit), sugereazã
ministrul german de Finanþe,
Wolfgang Schaeuble, care considerã
cã EBAar trebui sã fuzioneze cu Au-
toritatea Europeanã de Supraveghe-
re a Asigurãrilor ºi Pensiilor Ocupa-
þionale (EIOPA), al cãrei sediu este
deja în centrul financiar al Germa-
niei, potrivit Handelsblat.

“O fuziune între cele douã institu-
þii ar fi o miºcare raþionalã”, a subli-
niat Schaeuble.

Autoritatea de Supraveghere Fi-
nanciarã din Germania (Bafin) com-
binã deja operaþiunile de suprave-
ghere a bãncilor cu cele de regle-
mentare a industriei asigurãrilor.

EBA activeazã ca o autoritate de
reglementare pan-europeanã care
elaboreazã ºi coordoneazã legislaþia
din domeniul bancar, la nivelul blo-
cului comunitar. ªi alte capitale eu-
ropene ºi-au exprimat dorinþa sã
gãzduiascã EBAdupã Brexit. (V.R.)
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Preºedintele Romcab,
Zoltan Prosszer, amendat
cu 7.000 de lei

Autoritatea de Supraveghere
Financiarã (ASF) l-a amen-
dat pe preºedintele “Rom-

cab” (MCAB), Zoltan Prosszer, cu
7.000 de lei, pentru cã nu a rãspuns
unor solicitãri ASF sau a rãspuns cu
întârziere.

Potrivit ASF, instituþia i-a cerut
companiei sã publice detalii despre
procesul privind solicitarea de intra-
re în insolvenþã, anunþatã de compa-
nie, pe 13 februarie, însã Romcab a
rãspuns cu întârziere ºi nu a informat
operatorul de piaþã.

De asemenea, Romcab a transmis
cu întârziere o informare despre mo-
dificãrile din Consiliul de Suprave-
ghere, survenite în luna februarie.

Romcab a anunþat, pe 1 martie,
cã din Consiliul de Administraþie

fac parte Dan Matei, Gombos Csa-
ba ºi Prosszer Zoltan, în urma de-
misiilor din partea domnilor Anca
Ioan ºi Werner Kraftl. Schimbãrile
avuseserã loc pe 13 februarie, reie-
se din raportul ASF, însã acestea nu
fuseserã comunicate Bursei de Va-
lori.

Tribunalul Mureº a aprobat, pe
20 februarie, intrarea în insolven-
þã a producãtorului de cabluri, la
cerere, în condiþiile în care socie-
tatea a raportat o pierdere de 39 de
milioane de euro, în 2016, deºi
înregistrase un profit de 9 milioa-
ne de euro, în primele nouã luni de
anul trecut.

A.A.

(continuare în pagina 15 )

Grupul ING, investigat în Olanda pentru
spãlare de bani ºi corupþie
l Acþiunile bãncii, în scãdere pe piaþa din Amsterdam

Grupul bancar olandez ING
este investigat de Procura-
tura din þara de origine,

fiind suspectat de spãlare de bani ºi

corupþie, ceea ce ar putea sã-i aducã
amenzi semnificative, conform dez-
vãluirilor fãcute de instituþia finan-
ciarã în raportul anual publicat sãp-
tãmâna trecutã.

Un purtãtor de cuvânt al bãncii a
confirmat, ieri, investigaþia, însã nu a
confirmat o informaþie lansatã de pu-
blicaþia olandezã Het Financiele
Dagblad, potrivit cãreia ancheta are
legãturã cu un caz în care procurorii
susþin cã fiica fostului preºedinte al
Uzbekistanului ar fi primit mitã de la
mai multe companii de telecomuni-
caþii, printre care “Vimpelcom”, care

are sediul în Amsterdam. Publicaþia
a lansat aceastã informaþie citând un
purtãtor de cuvânt al Procuratorii
olandeze.

Raymond Vermeulen, purtãtor de
cuvânt al ING, a spus cã banca nu
poate comenta mai mult decât a fost
comunicat în raportul anual.

“ING este supusã unei investigaþii
a autoritãþilor olandeze, referitoare la
clienþi, spãlare de bani ºi fapte de co-
rupþie”, potrivit comunicatului ING.

A.V.

(continuare în pagina 8)

ViitorulUniuniiEuropene
ºi intereseleRomâniei

Recent, preºedintele Comisiei
Europene, a publicat cartea
albã, conþinând cinci scenarii

cu privire la posibila evoluþie viitoare
a Uniunii Europene (UE), fãrã a ex-
prima propria sa opþiune. În acest
fel, preºedintele Juncker a stimulat
dezbaterile despre viitorul UE.
Dânsul a promis douã lucruri: în pe-
rioada urmãtoare, Comisia Europea-
nã va publica o serie de rapoarte, de
reflecþie, prin care sã vinã cu detalii
despre probleme importante din sce-
nariile respective, cum ar fi dimen-
siunea socialã a UE, adâncirea Uniu-
nii Economice ºi Monetare, viitorul
politicii de apãrare ºi cel al finanþelor
europene; în septembrie 2017, cu
prilejul prezentãrii raportului cu pri-
vire la Starea UE,
îºi va exprima ºi
propria opþiune
asupra viitorului
UE. De aseme-
nea, dânsul consi-
derã cã, pânã la
noile alegeri pen-
tru Parlamentul
European, din
mai 2019, ar trebui sã fie puse în
aplicare modificãrile necesare, în
concordanþã cu opþiunea care va fi
convenitã, despre viitorul UE.

Aºa cum se exprima preºedintele
Juncker, misiunea statelor membre
este de a conveni ce poate face UE ºi
ce nu poate face, astfel încât sã fie
aliniate aºteptãrile oamenilor faþã
de UE la realitãþi. Iar, în prezent,
din aceste realitãþi face parte ºi fap-
tul cã UE gestioneazã, prin bugetul
sãu, unu la sutã din produsul intern
brut al statelor membre, în timp ce
restul de 99 la sutã rãmâne în statele

membre. Dacã dorim ca UE sã îºi
asume obiective mai mari, atunci
aceasta ar trebui sã aibã ºi mijloace-
le necesare pentru a atinge noile
obiective.

Este îmbucurãtor cã, ºi în Ro-
mânia, au început dezbateri pe acea-
stã temã majorã, a viitorului UE. De
aceea, în cele ce urmeazã, doresc sã
exprim un punct de vedere, cu privi-
re la cele cinci scenarii, din cartea
albã, raportate la interesele Româ-
niei.

Primul scenariu prevede continui-
tatea UE, aºa cum este în prezent, cu
o perspectivã de îmbunãtãþiri gra-
duale, pe mãsurã ce apar nevoile sau
crizele, precum ºi continuarea unor
reforme deja convenite, cum ar fi de-
finitivarea uniunii europene banca-
re, a uniunii europene a pieþelor de
capital, a uniunii europene a energiei
º.a. Dupã cum se ºtie, în aceastã
structurã, România a fost net benefi-
ciarã a 27 de miliarde euro (a primit
de la bugetul UE cca 40 miliarde
euro si a contribuit la acest buget cu
cca 13 miliarde euro. Cât de eficient
au fost folosiþi aceºti bani în România
este o altã discuþie.). Prin urmare, pe
noi nu ne deranjeazã primul scena-
riu. Problema cu primul scenariu
este ca majoritatea statelor membre
considerã cã, în structura actualã,
UE nu mai poate face faþã provocãri-
lor (schimbãrile climatice, amenin-
þãrile teroriste, imigraþia, mutaþiile
geopolitice ºi geostrategice etc), pre-
cum ºi faptul cã zona euro este lipsitã
de componenta de politicã fiscalã
(cunoscutã ºi sub denumirile de ca-
pacitate fiscalã sau buget pentru
zona euro).

(continuare în pagina 5)
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Mai are România viitor ca stat
unitar?

S
upravieþuirea imperiilor,
dar ºi a statelor fãrã
astfel de ambiþii, de-
pinde de existenþa a

cel puþin douã condiþii funda-
mentale: o economie funcþio-
nalã, care sã asigure prosperi-
tatea cetãþenilor, ºi coeziunea
socialã. Prima condiþie este
necesarã, dar nu ºi suficientã, pentru

realizarea celei de-a doua.
Din pãcate, niciuna dintre

cele douã condiþii nu este
îndeplinitã pentru þara noa-
strã, iar calitatea de membru
al Uniunii Europene nu este
suficientã, mai ales acum
când a crescut pericolul alu-
necãrii noastre în falia dintre

imperii, cel “neimperial” al Europei

ºi cel(e) de la Rãsãrit.
Am vãzut recent o hartã a Europei

ºi Asiei pe care sunt trasate cãile co-
merciale, terestre ºi maritime, ale
planului strategic propus de
preºedintele Chinei, cunoscut sub
numele “One Belt, One Road”. Ni-
ciuna nu trece ºi pe la noi.

O altã greºealã strategicã funda-
mentalã a guvernanþilor “noºtri” mai

este ºi neglijarea noii instituþii fi-
nanciare Asian Infrastructure
Investment Bank (AIIB), înfiinþatã
tot la iniþiativa Chinei, unde cele mai
importante state ale UE se aflã prin-
tre membrii fondatori. Nici mãcar
state bogate din afara UE, cum sunt
Norvegia ºi Elveþia, nu ºi-au permis
sã ignore AIIB.

(continuare în pagina 15)

SURSE: “APLICAÞIA SIACF, PRECONDIÞIE A REALIZÃRII RAMP,
NEFUNCÞIONALÃ”

Programul de modernizare al
Administraþiei Fiscale, în pericol
l ANAF: “Litigiul dintre ANAF ºi asocierea Ernst&Young ºi BULL SAS
va fi soluþionat pe cãi legale”

Actualizarea tehnologicã a
sistemului informatic de
administrare a creanþelor

fiscale nu funcþioneazã cum trebuie,
ne-au declarat surse apropiate
ANAF, care susþin cã noul sistem
informatic al administrãrii creanþe-
lor fiscale (SIACF) nu întruneºte

condiþiile ca sã fie pus în funcþiune.
Centralizarea datelor existente în

aplicaþia SIACF era o precondiþie în
cadrul altor proiecte derulate de
ANAF, respectiv a proiectului de
modernizare a administraþiei fiscale
(RAMP) cu Banca Mondialã.

ANAF a încheiat, în iulie 2013,

pentru o perioadã de 28 de luni, cu
asocierea formatã din SC Ernst&Yo-
ung SRL, reprezentant al asocierii, ºi
BULL SAS (asociat), un acord
având ca obiect prestarea de servicii
privind actualizarea tehnologicã a
sistemului informatic de administra-
re a creanþelor fiscale.

Asocierea a subcontractat 30%
din valoarea proiectului cãtre SC
Ernst&Young Baltic UAB, repre-
zentând activitãþi de management ºi
analizã/testare, cãtre Techteam Glo-
bal reprezentând activitãþi de anali-
zã/testare ºi implementare ºi cãtre
AMG.net SA - activitãþi de anali-
zã/testare ºi implementare.

ANCUÞA STANCIU
(continuare în pagina 5)
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ADRIAN VASILESCU:

“Autoritatea Bancarã Europeanã analizeazã
expunerea bãncilor pe titluri de stat“

Autoritatea Bancarã Europe-
anã (EBA) analizeazã ex-
punerea bãncilor pe titluri

de stat, dupã cum ne-a spus Adrian
Vasilescu, consultant de strategie în
cadrul Bãncii Naþionale a României
(BNR).

Afirmaþia domniei sale vine ca
rãspuns la o întrebare a ziarului
BURSA, dar ºi ca reacþie la infor-

maþiile care au apãrut, ieri, pe
site-ul unei publicaþii online.
Aceasta susþine faptul cã, potrivit
“unor surse din BNR” ºi din cadrul
instituþiilor internaþionale, “la ni-
velul Uniunii Europene ºi al si-
stemului bancar românesc se anali-
zeazã posibilitatea ca pentru expu-
neri peste o anumitã limitã ale bãn-
cilor comerciale pe titluri de stat sã

se impunã cerinþe suplimentare de
capital pentru riscul asociat. Surse
din banca centralã spun cã este vor-
ba de o directivã europeanã care va
fi elaboratã, dar cã, dupã toate pro-
babilitãþile, nu va fi implementatã
chiar de anul acesta”.

În replicã, domnul Vasilescu ne-a
precizat: “Eu refuz sã cred cã în
BNR lucreazã ºi cititori în stele.

Dacã totuºi sursa de la care a plecat
aceastã informaþie este din BNR,
atunci înseamnã cã a fost datã de un
cititor în stele, fiind excepþia care
întãreºte regula. O scânteie existã,
dar cu o scânteie nu se aprinde un
foc.

EMILIA OLESCU
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